
RARE MAQUETTE DE FONDERIE, A GRANDE ECHELLE, DE LA CELEBRE FERRARI '500' GRAND PRIX MONOPOSTO, PAR TOSCHI, VERS 1952

Lot sold

USD 1 176 - 1 647
EUR 1 000 - 1 400 (listed)

Location

Paris, 06 February

Description

RARE MAQUETTE DE FONDERIE, A GRANDE ECHELLE, DE LA CELEBRE FERRARI '500' GRAND PRIX MONOPOSTO, PAR TOSCHI, VERS 1952, créée pour servir de cadeau aux membres de l'équipe Ferrari et aux revendeurs, avec nombreux détails et pneus en caoutchouc montés sur des roues en étain embouti avec "rayons", moitié supérieure de la carrosserie amovible contenant initialement une bouteille de liqueur (qui, retirée, permettait d'obtenir un jouet motorisé avec transmission au train arrière par courroie caoutchouc et pont à engrenages), bouteille, parebrise et mécanique interne absents, peintures d'origine et pièces plaquées montrant des traces d'usure dues au temps, longueur 54 cm.

A SCARCE LARGE SCALE DIE-CAST MODEL OF THE FAMED FERRARI '500' GRAND PRIX MONOPOSTO, BY TOSCHI, CIRCA 1952, created as a presentation gift to Ferrari-team personnel and to dealership outlets, well-detailed and with rubber tyres on pressed tin 'spoked' wheels, the upper half body removable originally containing a bottle of liqueur, (which when removed enabled conversion to a powered toy with rubber-band drive via geared differential to rear axle), lacking bottle, windscreen and internal mechanism, some age-wear to original paint finish and plated parts, 54cm long.

Bonhams 1793

Title Mr

First name Jamie

Last name Knight

101 New Bond Street

London

W1S 1SR

United Kingdom

Phone +33-142611010

Fax +44-2074477401

<https://www.bonhams.com/auctions/26005/>

<https://www.classicdriver.com/en/collectible/rare-maquette-de-fonderie-a-grande-echelle-de-la-celebre-ferrari-500-grand-prix>

© Classic Driver. All rights reserved.